

АКАДЕМИИ НАУК ПРИКЛАДНОЙ РАДИОЭЛЕКТРОНИКИ — 20 ЛЕТ

В 2012 году Академии наук прикладной радиоэлектроники (АН ПРЭ) исполнилось 20 лет.

АН ПРЭ основана в мае 1992 года ведущими учёными оборонных отраслей промышленности и вузов Украины, Российской Федерации и Республики Беларусь. Инициировали её создание ученые Военной инженерной радиотехнической академии (ВИРТА) им. Маршала Советского Союза Л. А. Говорова. Создание АН ПРЭ было поддержано Харьковской областной государственной администрацией, Министерством машиностроения ВПК и конверсии Украины, Национальным космическим агентством Украины, Советом национальной безопасности при Президенте Украины, Секцией прикладных проблем при Президиуме НАНУ, Харьковским научно-промышленным союзом. По своему юридическому статусу Академия является международной общественной научной организацией.

Главной целью Академии является консолидация и рациональное использование интеллектуального и производственного потенциалов разных стран для повышения эффективности научно-исследовательской деятельности при комплексном решении приоритетных научно-технических задач, в первую очередь, в сфере высоких технологий, а также развитие прогрессивных форм организации науки и укрепления научных связей.

Академия сотрудничает с государственными и общественными научными организациями Украины и других государств как равноправный член национальных и международных союзов и организует обмен научно-технической информацией и информационными банками открытий и изобретений. Академия принимает активное участие в реализации как национальных, так и отраслевых научно-технических программ, в организации международных форумов и конференций.

Академия насчитывает в своих рядах более 20 почетных академиков и более 300 действительных членов и член-корреспондентов. В её составе много авторитетных ученых, являющихся действительными членами национальных академий Украины и Российской Федерации.

В Академии зарегистрированы в качестве коллективных членов более 30 организаций из Украины и более 20 организаций из Российской Федерации и Республики Беларусь, включая академические и отраслевые научно-исследовательские институты, высшие учебные заведения и предприятия государственной и частной форм собственности.

Редакционная коллегия

ACADEMY OF SCIENCES OF APPLIED RADIO ELECTRONICS — 20 YEARS

In 2012 the Academy of Sciences of Applied Radio Electronics (AS ARE) celebrated the 20-th anniversary of its foundation.

The AS ARE was founded in May, 1992 by the scientists of the defense-oriented branches of industry and higher educational establishments of Ukraine, Russian Federation and Republic of Belarus. The scientists from the Military Radio Engineering Academy named after Marshal of the Soviet Union L.A. Govorov initiated its founding. The creation of the AS ARE has been supported by Kharkov Region State Administration, the Ministry of Mechanical Engineering of the Military Industrial Complex and Conversion of Ukraine, the National Space Agency of Ukraine, the Council of National Security attached to the President of Ukraine, the Section of Applied Problems at the Presidium of NANU, the Kharkov Scientific and Industrial Union. According to its legal status the Academy is an International Public Scientific Organization.

The prime objective of the Academy is consolidation and rational use of the intelligent and production potential of scientists from different countries for increasing the efficiency of scientific-research activity in the complex solution of priority scientific and technical problems, in the first place in the field of high technologies as well as development of progressive forms of science organization and strengthening of scientific contacts.

The Academy collaborates with the state and public scientific organizations of Ukraine and other states as an equal rights member of national and international unions and organizes exchange of scientific information and information banks of discoveries and inventions. The Academy actively participates both in national and branch research programs, in organization of international forums and conferences.

In its ranks the Academy numbers more 20 honorary academicians and more than 300 members and corresponding members. Many authoritative scientists — members of the national academies of Ukraine and Russian Federation — make part of the Academy of Sciences of Applied Radio Electronics.

Over 30 organizations from Ukraine and more than 20 organizations from Russian Federation and Republic of Belarus including academic and applied-research institutes, higher educational establishments and state and private enterprises have been registered in the Academy as its collective members.

Editorial board